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ADVENT III. VASÁRNAPJA                      C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Szof 3,14-18a – Fil 4,4-7 – Lk 3,10-18 

A Keresztelő tanúsága Jézusról  
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Mekkora ajándék, hogy nagyon sok csúnyaságot elfed ez a csodálatosan 
hófehér hó. Mekkora lehetőség, hogy a mi csúnyaságainkat a jótetteinkkel takargathatjuk! 
Mindenkinek van takargatni valója!  
 

Mekkora bátorítás az Írás üzenete:  
A szeretet sok bűnt eltakar! 

 

Karácsonyra készülünk. Ma ítéletről is hallottunk.  
Megítéltetik a világ, megítéltetik az ember.  
Megítél bennünket a világ is. Azt ajánlom, mosolyogjunk rajta!  
Megítéltetünk önmagunk előtt is. Gondolkodjunk el ezeken.  
Legfőképpen megítél bennünket az Isten!  

Csendesedjünk el az Isten előtt, bánjuk meg bűneinket! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Ma az a feladatom, hogy advent III. vasárnapján hirdessem Önöknek az 
üdvösséget. Minden vasárnap ezzel a kérdéssel szembesülünk, mit jelent nekünk a üdvösség? 
Isten üdvösségre hív mindegyikünket! 
 

Ma sajátos felszólítással szembesülünk: 
Örüljetek! 

 

Az ember már a kétségeket is hallja: Minek örüljünk? Amikor Szofoniás próféta, Pál apostol, 
Keresztelő János – ők a mai üzenet tolmácsolói – a nép gondjaival és a saját problémáikkal 
szembesülnek, akkor azt mondják: örüljetek! Minek örüljenek? A választ is megadják: 
 

Örüljetek, hogy közel van az Úr! 

Egy fél lépéssel előbbre is léphetünk: 
Örüljetek, mert veletek van az Úr! 

 

A kérdés az, hogy ennek tudunk-e igazán örülni? 

Tudunk-e örülni annak, hogy velünk az Isten? 

Tudunk-e örülni annak, hogy Istenhez tartozunk? 

 

Advent van: Úrjövet! 

 

El kell gondolkodni a mi korunkban: Mennyien várhatják az Üdvözítőt? Mennyien lehetnek, 
akik örülnek annak, hogy jön az Úr? Mennyien vannak olyanok, akik életük megoldását 
ismerik fel abban, hogy Istenhez tartozhatnak? Isten úgy gondolta el az életünket, hogy mi 
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vele összetatozunk, vele közösségben vagyunk. Isten szövetséget ajánl nekünk embereknek, 
legyünk szövetségesei, amikor a világ sorsával, a magunk jövőjével foglalkozunk. 
 

Visszatekintés a teremtésre 
Isten gyönyörű világot teremtett, mi hitünk szerint ezt így értelmezzük. Ezt a csodálatos 
teremtést a Biblia kert képében jeleníti meg, paradicsomnak nevezi. A paradicsom a világ. Ez 
a világ paradicsomi csoda. A világot az embernek ajándékozó Isten úgy gondolta el, együtt 
legyen Isten és ember, együtt gondolkodjon, együtt tervezzen. Együtt éljen Isten és ember 
azért, hogy az istenkapcsolata az embert úton tartsa, a gondolatainál, eszénél tartsa.  

 

Ez a világ ajándék! 
Az ember ajándékként értékelje, értelmezze ezt a világot! 
Az életünk is ajándék. Isten egymásra bízott bennünket. 
Isten azt akarja, hogy egymást is ajándéknak tekintsük! 

Ha mindez működik, akkor az ember boldog! 

 

Az ember úgy gondolta, hogy kisajátítja a világot. Istennel nem közösködik! Úgy gondolta, 
hogy a maga útját járja. A Biblia ezt így írja le: becsukódott mögötte a paradicsom ajtaja! 
Attól kezdve az ember elindult a maga útján. Mi lett a következménye, hogy az ember a maga 
útján ment? Ezt a Babilon így fejezi ki: Az ember istenné akart lenni és összezavarodott. Az 
emberek nem értették egymást. 
 

Szofoniás próféta 
Isten nemcsak összeköti velünk az életét, hanem hűséges is. Megígérte, hogy Megváltót küld. 
Az emberek ebben a maguk világában, amikor nagy bajok voltak, akkor fölsóhajtottak: Jöjjön 
el már az Isten! Ugyan mi fordítottunk hátat az Istennek, de Isten jöjjön el már a világunkba! 
Szofoniás Krisztus előtt a hatodik évszázadban siránkozik, mert katasztrofális a helyzet 
Izraelben. Háborúk vannak és a nemzet jövője kérdéses.  

 

Bátorítás képen azt mondja Szofoniás 

ebben a kilátástalan helyzetben: 
Majd eljön az Isten! 

 

Szent Pál apostol 
A kereszténység elindult a maga útján, pogány világba érkezett, ahol az istenek tömegének 
hódoltak az emberek és ezek mind uralkodtak rajtuk. A kereszténység elhozta a szeretet 
Istenét, aki nem uralkodik, hanem szereti a világot és szereti az embereket. Pál apostolt 
börtönbe vetették. Levelet ír a börtönből a Filippieknek, - hallottuk - hogy a jóságotokat 
ismerje meg mindenki! A rosszat le lehet-e győzni rosszal? A rosszat csak jóval lehet 
legyőzni!  

Engem ugyan börtönbe vethetnek, 
de a jó e fölött is győzedelmeskedik! 

 

Keresztelő Szent János 
Hirdeti a népnek, hogy kezdődjön el végre egy új: Isten és ember közös története! Bízzatok 
abban, hogy ez lehetséges! Ha újra Istenhez tértek, akkor lehetséges egy új világ, egy új élet! 
Ez az Isten országa, amiről Jézus beszélt. Hogyan jön létre Isten országa? Jézus 
megválaszolta: Ő a szolga formájú Király, aki a világmindenség Ura, aki a Megmentő, a 
Megváltó! Nem uralkodik, az Ő uralma lelki uralom, lelki hatalom. Isten országa a 
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lelkünkben van. Mi az út, hogyan jön létre Isten országa ebben a világban? Jézus mondta: 
Úgy vagyok köztetek, mint Szolga, a szolga formájú Király!  
 

A kérdés az, nekünk embereknek kell-e ez a szolga formájú Király?  
Azért jött, hogy megtanítson minket az élet igazi útjára, amely a szolgálat,  
amelyben egymás életét építjük, egymás életét gyarapítjuk,  
egymással szeretetben összetartozunk és boldogok vagyunk! 

 

Keresztelő Szent János küldetése erről szól! Ennek ma egészen sajátos üzenete van a III. 
évezredben az egész világon. Háborúk vannak, nemzet-nemzet ellen, ország-ország ellen 
támad. Ez mindig így lesz, amíg a világ-világ. Üldöztetések vannak, különösképpen a 
keresztényeket üldözik. Keresztelő János a népnek az igazságot hirdette:  
 

Várakozzatok az Úrra! Meg is kérdezték:  
Mit tegyünk, hogyan történjék ez a várakozás?  
Keresztelő János akkor még egy lépést tett előre:   
Építsétek fel az Isten országát! 

 

Üzenet a választott népnek 
A választott nép hazát kapott az Istentől. Hazát kaptatok, de otthont nem. Az embernek kell 
belakni a hazát. Az ember teszi otthonná a hazát. Hogyan? Mit kell tennünk ennek érdekében? 
Mikor lesz a zsidók számára az ígéret Földje otthonná? Az ószövetségi Biblia ismételten 
foglalkozik ezzel a gondolattal, nagyrészt szociális problémákkal. Azt mondják:  
 

Isten igazságot szolgáltat! 

Segítsétek a szegényeket, 
 ne sanyargassátok az özvegyet, az árvát! 

 

Abban a világban a szegénynek, jaj. Akkor a szegény teljesen kilátástalan helyzetbe került. 
Az özvegy a legkiszolgáltatottabb ember volt. Az árva nem is kapott helyet a társadalomban. 
Keresztelő Szent János azt mondja: Akinek ennivalója van, az ossza meg azzal, akinek nincs. 

Akinek ruhája van, az ossza meg azzal, akinek nincs. Vámosok, zsoldosok ne legyetek 
igazságtalanok, ne zsaroljatok, ne fosztogassatok. Akkor az ember valamiképpen otthon 
érezheti magát abban a hazában, amit Istentől kapott.  
 

Üzenet Európának, Magyarországnak 
A mi korunkra gondolva: kik azok, akik ma Istentől várnak segítséget? Milyen kevesen 
vagyunk! Tegnap Szabadkán tartottam lelki napot. Ott is előkerült ez a kérdés. Európában az 
emberek 5-8 %-a gyakorolja vallását. Sokan vannak, akik istenkednek, hiszek az Istenben, de 

mit jelent? Semmit! Az emberek számára magán istenek ezek. Egy-egy ember magán 
életében, egyéni céljai kiszolgálójának tartja az Istent.  
 

Karácsonyi üzenetemben ezért írtam, veszélyben vagyunk! 

 

Veszélyben van az egész emberiség, Európa különösképpen, mert keresztény volt, 
kereszténységben született! Mi hívtuk át Pál apostolt ide Európába: jöjj át! Macedóniába 
érkezett először az apostol Európa földjére és hozta el az üzenetet! Ez a földrész más, mint a 
többi, valamit megsejtett Isten és ember közös történetéből. Nem véletlen, hogy Európa van 
ma a célkeresztben. A pogány világ a kereszténységet akarja kiirtani. Az Isten egyszerűen 
zavarja a pogány embert. Veszélyben vagyunk, mert elhittük, elhitették velünk, hogy lehet 
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paradicsomot teremteni ebből a világból Isten nélkül. Tessék körülnézni a paradicsomban! 
Tessék megnézni, milyen ez az ember készítette paradicsomi világ! 

 

Akarunk-e újra a volt keresztény Európából otthont teremteni? 

 

Már nem az otthonunk! Csak emlegetjük a keresztény gyökereinket, emlegetjük a múltat. 
Nekünk magyaroknak különösen is el kell gondolkodnunk, mert a mi múltunk Európában, a 
Kárpát-medencében egészen sajátos. Ez Szent István öröksége! Ilyen nincs több Európában, 
de lehet, hogy a világon sem! 
 

Szabadkán ilyen jellegű kérdésekről is beszéltem. Egyik asszony könnyek között mondta el a 
következőt. Nem régen egy rokonánál volt Angliában. Elment vasárnap a szentmisére, a 
miséző angol pap odajött és kérdezte, honnan jött? Magyarországról. Akkor maga Szent 
István örököse! – mondta. Angliában is tudják ezt! Mi Szent István örökösei vagyunk! Egész 
Európa a kereszténység örököse, a keresztény értékek Európája!  
 

Ezért minket különösképpen is foglalkoztat ez a kérdés: Visszahívjuk-e az Istent? Akarjuk-e 

Isten és ember közös történetét újra Európában, Magyarországon? Akarják Magyarországon 
Isten és ember közös történetét? Templomaink kiürülnek! Ez a keresztények bűne! Az emberi 
gondolkodás pedig áldozat! Becsaptak bennünket, félrevezettek bennünket! Csak azt lehet 
félre vezetni, akit lehet, aki igazából nem keresztényként gondolkodik! 
 

Hogy lesz otthonunkká Európa? Itt a válasz, Keresztelő Szent János világosan megmondta: 
Akinek kenyere van, ossza meg! Akinek ruhája van, ossza meg! Aki lehetőségek birtokában 
van, gondoljon a bajban lévőkre! Ne csapjuk be egymást! Ne hazudozzunk egymásnak! Ne 
zsarnokoskodjunk egymás fölött! Ne zsaroljuk egymást! Mikor ezek előfordulnak: igen ő az, 
ő az, ő az… Mindegyikünk kérdése!  
 

Mindegyikünknek el kell gondolkodni azon, hogy ő tud-e osztozni a javain? 

Mindegyikünknek el kell gondolkodni azon, hogy milyen a kapcsolatunk egymással? 

Hazudozunk, félrevezetjük egymást, becsapjuk, zsaroljuk, kihasználjuk egymást? 

Ezek a mi egyéni dolgaink! 
 

Öröme csak annak lehet, aki isteni értékek szerint szolgálja  
az élete, a nemzete megújulását! 

Siessünk! Kevés az időnk! Engedjük be életünkbe az Istent! 

 

+  A M E N  + 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! A héten még lesz szombaton rorate szentmise reggel 7 órakor. Másnap 
advent IV. vasárnapja és karácsony ünnepe. Éljünk a lehetőséggel! Isten áldásával kérjük 
Isten segítségét, hogy Európa újra keresztény lehessen! Rajtunk múlik! Ha nem akarjuk, 
akkor marad ez az emberi paradicsom. Hozzá jönnek még muszlimok is, akkor még szebb 
lesz a paradicsom. Akkor az Önök gyerekei, unokái innen vagy elmenekülnek, vagy 
muszlimokká lesznek! Nincs más választás, nincs más lehetőség!  
 

Rajtunk múlik, hogy visszahozzuk Európába a kereszténységet! 

 


